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گروه سیاســی - خاطره میرزا: یک ســال پیش در 
همین ایام، زمانی که نمایندگان مشــغول بررسی لایحه 
بودجه 1401 بودند، نمایندگانی که بیش از یک ســال 
بــود منتظر فرصتی برای تصویب بی ســر و صدا و دور 
از چشــم مردم طرح فیلترینگ فضای مجازی بودند، در 
زمانی محدود آن را در جمع خود به تصویب رساندند اما 
با افشاگری یکی از نمایندگان و مخالفت شکل گرفته در 
فضای مجازی، هیات رئیسه مجلس مصوبه آنها را باطل 
کرد، حالا در آســتانه اولین سالگرد آن اتفاق گویا طرح 
فیلترینگ فضای مجازی که با نام »صیانت« در مجلس 
شناخته می شود، تصویب شده و قرار است برای تصویب 
نهایی به شورای نگهبان فرستاده شود؛ آن هم در حالی 
که 5 ماه اســت فیلترینگ با حداکثر توان اجرا شــده و 

معلوم شده که چندان نیازی به قانون مجلس نیست! 
داستان مخالفت با دسترسی مردم به شبکه های مجازی، 
داستانی اســت که چند سال اســت مورد توجه طیف 
خاصی اســت که از گــردش آزاد اطلاعات لطمه خورده 
است. افشای مســائلی چون سیلی زدن یک نماینده به 
سرباز راهور و داستان سیسمونی خریدن خانواده قالیباف 
از ترکیه نشان داد که چقدر به فیلترینگ قوی نیاز است! 
در واقع آگاهی رســانی عمومی و شفاف ســازی ناشی از 
فراگیری و ناتوانی در سانســور سلیقه ای و سیاسی در 
فضای مجازی و شبکه های اجتماعی برای گروه هایی که 
سالها حیات و قدرت خویش را در انحصار اطلاع رسانی 
و کنترل و سانســور ســلیقه ای اخبار می دیدند، واقعا 
آزاردهنده است و برای ادامه حیات سیاسی آنها، محدود 
ســازی اینترنت الزامی است. اما گسترش فضای مجازی 
تنهــا منحصر به انتشــار اخبار و گزارش های سیاســی 
نیست. نزدیک به یک دهه اســت که بسیاری از کسب 
و کارها به فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی منتقل 
شده است و به همین خاطر محدود سازی فضای مجازی 
تنها به کنترل اخبار و اطلاعات منحصر نمی شــود، بلکه 
ضربه ای ســنگین و همه جانبه به فعــالان اقتصادی و 
بسیاری از کســب و کارهاست، موضوعی که در ماه های 
اخیر به شدت به اقتصاد و معیشت بسیاری از خانواده ها 

ضربه زده است.
بــا این اوصاف، این اقدام برای طیف سیاســی مزبور در 
ســال های 1399 و 1400 خیلی آسان نبوده و در طی 
آن ســالها وقتی تلاش شد تا با قانون گذاری در مجلس 
فضای مجازی را محدود کنند، اعتراضات بسیاری نسبت 
به این تصمیم ابراز شــد و مانع از تصویب آسان و بدون 
دغدغه این طرح شــد.  با این حــال، آنقدر این محدود 
سازی برای این طیف سیاسی مهم بود که تلاش کردند 

تا به هر روش ممکن این طرح به ثمر بنشــیند. داستان 
این طرح یکبار در تیرماه 1400 تا طرح در صحن علنی 
مجلس پیش رفت اما بــا توجه به بازتاب های منفی آن 
در جامعه و افکار عمومی، قالیباف آن را از دســتور کار 
مجلس خارج کرد. چندی بعد مشــخص شــد که این 
کار بــرای دور کردن موضوع از اذهــان عمومی. به این 
ترتیب ششم مرداد این طرح با رای نمایندگان مشمول 
ماده 85 قانون اساســی شد تا راه برای بررسی و تصویب 
آن در خــارج از صحن علنی باز شــود. اصل 85 قانون 
اساسی می گوید: »مجلس نمی تواند اختیار قانون گذاری 
را به شخص یا هیاتی واگذار کند, ولی در موارد ضروری 
می تواند اختیار وضع بعضــی از قوانین را با رعایت اصل 
هفتاد و دوم به کمیسیون های داخلی خود تفویض کند, 
در این صورت این قوانیــن در مدتی که مجلس تعیین 
می نماید به صورت آزمایشــی اجراء می شــود و تصویب 
نهائی آنها با مجلس خواهد بود« و بر این اســاس طرح 
محدود ســازی به کمیسیون ویژه ای واگذار شد که این 

طرح را خارج از صحن علنی مجلس قانونی کند! 
دو هفته بعد عده ای از نمایندگان تقاضای لغو رسیدگی 
به این طرح را دادند اما این پیشــنهاد به داستانی شبیه 
شوخی منجر شد! این پیشنهاد ابتدا در دستورکار جلسه 
غیرعلنــی صبح مجلس قــرار گرفت و در این جلســه 
رای گیــری برای لغــو این طرح به صورت اســتمزاجی 
صورت گرفت و نمایندگان بــا 144 رأی موافق و 111 
رأی مخالف با لغو بررسی این طرح طبق اصل 85 قانون 

اساســی موافقت کردند اما بعد از ظهر و در جلسه علنی 
130 رای به آن دادند تا این موضوع با تنها یک رای کمتر 
از حــد نصاب رای نیاورد! پس از آن به خاطر بازتاب های 
منفی این تصمیم های مجلس، چند ماهی خبری از این 
طرح نشد تا اینکه سه شنبه سوم اسفندماه 1400 و در 
حالی که همه هوش و حواس مجلس مشــغول تصویب 
لایحه بودجه اســت، یکباره اعلام شد که در فاصله بین 
جلســه علنی صبح و عصــر، اعضای کمیســیون طرح 
حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی در جلسه ای  
با 18 رای موافق کلیات این طرح را به تصویب رساندند! 
علی رغم برنامه ریزی قبلی برای تصویب بدون دردســر 
ایــن طرح و عجله بــرای تصویــب آن، مخالفت جلال 
رشیدی کوچی نماینده مرودشت باعث افشای چگونگی 
تصویب این طرح در جلســه ای محدود و با عجله شد.  
یازدهم اســفند مهــرداد ویس کرمی دبیر کمیســیون 
مشترک طرح حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی  
در توئیتری که فیلتر اســت اما او از آن استفاده می کند، 
مخالفان محدود ســازی فضای مجــازی را »گرگ های 
مجازی و  سگ های قلاده بلند غربگرا« نامید. این توهین 
ویس کرمــی آنچنان بازتابی پیدا کــرد که او، علی رغم 
اینکه چند روزی سعی کرد بر موضع خود پافشاری کند، 

نهایتا مجبور به عذرخواهی شد.
اما داســتان توهین به مخالفان محدود سازی به مهرداد 
ویس کرمی محدود نشــد و پس از آن حســین جلالی 
عضو هیئت رئیســه کمیسیون فرهنگی مجلس راه او را 

ادامه داد تا معلوم شــود ناتوانی در تصویب مخفیانه این 
طرح، موافقان طرح را تا چه اندازه آزرده اســت که توان 
کنتــرل خود را ندارند. جلالی درباره تلاش برای محدود 
سازی فضای مجازی گفت: »ما چوب برداشته ایم و یک 
عده حســاب کار خود را کرده اند؛ این در حالی است که 
ما هنوز کاری نکرده ایم و تنها گفته ایم که فضای مجازی 

را ضابطه مند کنیم.« 
اشاره این نماینده به ضرب المثلی بود که با توجه به آن 
باید گفت این نماینده تلویحا توهینی بدتر از ویس کرمی 
به مخالفان محدود ســازی فضای مجازی کرده اســت. 
این چنین وضعیتی نشــان می داد که شکیبایی طراحان 
محدود ســازی پایان یافته و به سیم آخر زده اند. با این 
حال سال 1400 تمام شد و آرزوی محدود سازی فضای 
مجــازی برای این افراد محقق نشــد، آرزویی که معلوم 
بود در ســال 1401 پیگیری می شود؛ اما اعتراض هایی 
که پس از فوت مهســا امینی و فجایع پس از آن رخ داد، 
باعث شــد که بدون قانون مجلس، فیلترینگ گسترده 
اعمال شود و اگرچه گهگاه از موقت بودن آن سخن گفته 
می شد اما روند به گونه ای نبود که چندان امیدی به رفع 
فیلتر باشــد، بخصوص اینکه بحث اینترنت طبقاتی هم 
جدی شــده اســت. در این احوال روز گذشته یک عضو 
کمیســیون مشــترک طرح صیانت از فضای مجازی از 

تصویب طرح صیانت از فضای مجازی خبر داد.
 حســن نوروزی نماینده رباط کریــم و از طرفداران این 
طرح اعلام کرد که براســاس مصوبه کمیسیون مشترک 
این طرح تصویب شده و همین روزها به شورای نگهبان 
ارسال می شــود. جزئیات این طرح در جلسات گوناگون 
بررســی شد و بســیاری از موارد آن که دارای ایراد بود 
تعدیل شد. عضو کمیسیون مشــترک طرح صیانت در 
پاســخ به ســوالی مبنی بر شــفافیت برگزاری جلسات 
مربوط به ایــن طرح عنوان کرد: طرح صیانت ذیل اصل 
85 است و جزئیاتش نیز در کمیسیون مشترک بررسی 

شد.
 چندی پیش نیز آقاتهرانی، رئیس کمیســیون فرهنگی 
مجلــس در گفتگو با فارس، پیرامــون آخرین وضعیت 
اجرایی شــدن طرح صیانت با اشــاره به اینکه این طرح 
در مجلس به نظارت بر قانــون و تنظیم مقررات فضای 
مجازی تغییر شکل داده از انجام مراحل پایانی این طرح 

خبر داد.
 او درباره پلفترم های فیلترشده نیز عنوان کرد: همان طور 
که می دانیــم پلتفرم های توئیتر، اینســتاگرام، تلگرام و 
واتس آپ در اختیار افرادی در بیرون کشــور است و آنها 

هر کاری می خواهند انجام می دهند.

آیا فیلترینگ فضای مجازی موقتی است؟

احتمال تصویب چراغ خاموش »محدودیت اینترنت« در مجلس حداقلی

رئیس قوه قضائیه خطاب به رؤســای کل دادگستری ها 
و دادســتان های سراسر کشور گفت: هیئت هایی را جهت 
تطبیق مصادیق با معیارهای پیش بینی شــده تشــکیل 
دهید تا این هیئت ها هر چه ســریعتر فهرست زندانیان و 
محکومان مشمول عفو قرار گرفته را به خود آنها و جامعه 
اعلام کنند و در همین روزهای اعیاد دینی و ملی، حلاوت 

و شیرینی به کام مردم بنشیند.
به گزارش میزان، حجت الاســلام والمســلمین محسنی 
اژه ای، دوشــنبه )1۷ بهمن( طی ســخنانی در نشســت 
شــورای عالی قوه قضائیه، ضمن تسلیت ارتحال حضرت 
زینب سلام الله علیها، اظهار کرد: حضرت زینب )س( برای 
همه مردان و زنان عالم اسوه و الگو هستند؛ ایشان علی رغم 
مصائبی که متحمل شــدند، با جهاد تبیین، نهضت امام 
حسین)ع( را ادامه دادند و اگر نبود استقامت و فداکاری و 
جهاد تبیین عقیله بنی هاشم، شاید امروز نهضت حسینی 

اینگونه زنده و پویا و عالم گیر نبود.
محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به رأفت اسلامی و عفوی 
که از سوی مقام معظم رهبری شامل طیف قابل توجهی از 
محکومان و زندانیان بویژه محکومان و زندانیان اغتشاشات 
اخیر شده است، اظهار کرد: مقام معظم رهبری بر مبنای 
نگاه مبتنی بــر رحمت و رأفتی که دارند از همان ابتدای 
اغتشاشــات تاکید می فرمودند که خیلــی از این افراد و 
جوانان که تحت تاثیر تبلیغات ســوء و القائات دشمنان 
قرار گرفته اند، در زمره عناصر ضدانقلاب نیســتند و اینها 
همچون فرزندان خود ما هســتند و بایــد صف آنها را از 
عناصر اصلی اغتشاشات جدا کرد؛ لذا ما نیز در قوه قضائیه 
به تأسی و پیروی از ولیّ امر از همان ابتدای اغتشاشات بر 
جداسازی صف افراد فریب خورده و اغفال شده با عناصر 
اصلی اغتشاشات تاکید کردیم و اعلام کردیم آنهایی که در 
روزها و هفته های نخست اغتشاشات، هنوز متوجه توطئه 
دشمنان نشده بودند و احیاناً دست به اقدامات مجرمانه ای 

نیز زدند، صف شان از عناصر اصلی اغتشاشات جداست.

رئیس قوه قضائیه بیان کرد: اخیراً نیز مقام معظم رهبری 
بسیاری از کسانی را که در وادی غفلت، دست به اقداماتی 
زدند، مشمول عفو قرار دادند و اجازه دادند تا ما در دستگاه 
قضایی بر مبنای معیارهای پیش بینی شــده، بررسی ها و 
تطبیق مصادیق را در قبال محکومان و زندانیان برای مورد 
عفــو قرار گرفتن انجام دهیم تــا بر همین مبنا، زندانیان 
واجد شــرایط، آزاد شده و پرونده های تشکیل شده برای 

افراد در هر مرحله ای که قرار دارد، بسته شود.
قاضی القضــات در همین راســتا به تمامی رؤســای کل 
دادگستری ها و دادستان های سراسر کشور دستور داد: در 
راستای تسریع در جامه عمل پوشاندن به فرمان عفو اخیر 
مقام معظم رهبری، هیئت هایی را جهت تطبیق مصادیق 
با معیارهای پیش بینی شده تشکیل دهند تا این هیئت ها 
هر چه سریعتر فهرست زندانیان و محکومان مشمول عفو 
قرار گرفته را به خود آنها و جامعه اعلام کنند و در همین 
روزهای اعیاد دینی و ملی، حلاوت و شیرینی به کام مردم 

بنشیند.  
رئیس دستگاه قضا افزود: این عفو که از جانب مقام معظم 
رهبری بر مبنای رویکرد رأفت اسلامی در قبال محکومان 
و زندانیــان غفلت زده اغتشاشــات و طیف های دیگری از 
محکومان و زندانیان واجد شرایط اعِمال شد، به مناسبت 
اعیاد پر خیر و برکت رجبیه و ایام الله دهه فجر است؛ لذا 
امیدواریم این عفوشدگان نیز از این فرصت و این رویکرد 
رأفت آمیز نهایت استفاده و بهره را ببرند و دیگر در وادی 

غفلت و ارتکاب جرم فرونیفتند.
رئیس عدلیه ادامه داد: این عفوشدگان و محکومانی که با 
تخفیف مجازات مواجه شدند باید بسیار مراقبت کنند تا 
مجدد از جانب شیطان  صفتان و بنگاه های تبلیغاتی آنها 
تحریک و اغفال نشوند؛ چرا که در آن صورت کار را برای 

خود سخت کرده و راه را برای دیگران سد می کنند.
محســنی اژه ای با بیان اینکه اغتشاشــات تمام شده اما 
توطئه های دشــمن تمام نشــده و ممکن است دشمن 

درصــدد انجام اقدامات ایذایی باشــد، گفت: مســئولان 
ذیربط قضایی همانطور که از ابتدای اغتشاشــات با تدبیر 
و عقلانیــت و صبر و حوصله عمــل کردند، از این به بعد 
نیــز با همین روش و مشــی، کار را پیش ببرند و به هیچ 
وجه دچار احساسات نشوند؛ آنجا که باید حکم خداوند را 
اجرا کنیم، نباید کوچکترین اغماضی کنیم و از هیاهوی 
دشمن نیز هیچ نگران نباشیم؛ در آنجایی هم که بر مبنای 
حکم الهــی و آموزه های دینی، ارفاقی در قبال محکومان 
و زندانیان اعِمال می شــود و از این بابت از ناحیه کسانی 
شماتتی صورت می گیرد، نگران نشویم و خداوند را شاهد 

و ناظر اعمال خود بدانیم.
رئیس عدلیه در این نشســت با اشــاره به زلزله اخیر در 
شهر خوی و روستاهای اطراف آن نیز گفت: بلافاصله در 
همان ساعات اولیه وقوع زلزله از مسئولان قضایی استان 
آذربایجان غربی خواسته شد که به مردم و همکاران قضایی 
در مناطق زلزله زده کمک کنند و طی روزهای گذشته نیز 
تماس های مکرری با مسئولان ذی ربط در راستای تسهیل 
و تسریع کمک رســانی به هموطنان زلزله زده و همکاران 

قضایی در آن مناطق برقرار شد.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه به معاونت مالی و پشتیبانی 
قوه قضائیه دســتور داد برآوردی از میزان خســارت های 
وارده به ابنیه و مراکز قضایی مناطق زلزله زده خوی جهت 
انجام مساعدت های لازم برای بازسازی و مرمت آنها داشته 

باشد. 
محسنی اژه ای در این نشســت با اشاره به وقوع زلزله در 
کشورهای ترکیه و سوریه که موجب جان باختن و مجروح 
شدن تعداد قابل توجهی از مردم این دو کشور شد، اظهار 
کــرد: ضمن اعلام همدردی خود با کشــورهای ترکیه و 
سوریه و تســلیت به خانواده های جانباختگان، از خداوند 
متعال درخواست شفای کلیه مجروحان این زلزله را داریم.
در بخش دوم جلسه شورای عالی قوه قضائیه، حجت الاسلام 
والمسلمین رحیمی معاون قضایی قوه قضائیه با اشاره به 

موافقت رهبر انقلاب با عفو و تخفیف مجازات گســترده 
متهمان و محکومان، »ســرعت و دقت در اعِمال عفو« و 
» تطبیــق مصادیق با معیارها « را دو چالش از قبل پیش 
بینی عفو معیاری عنوان کرد و گفت: معاونت قضایی قوه 
قضائیــه برای مدیریت این موضوعات ، طی ابلاغیه ای که 
روز گذشته صادر کرد به مراجع قضایی استان های مختلف 
کشور ماموریت داد که کارگروه هایی تخصصی را با حضور 
معاون قضایی رئیس کل دادگســتری، معاون دادســتان 
مرکز استان در اجرای احکام، مدیر کل زندان های استان و 
حسب مورد سایر مدیران ذی ربط به تشخیص روسای کل 

دادگستری استان ها تشکیل دهند.
وی افزود: بنا شــد که این کارگروه های تخصصی با قید 
فوریت ضمن تطبیق مصادیق با معیارهای اعلام شده، آمار 
متهمان و محکومانی که با اجرای این عفو آزاد می شــوند 
و یــا مجازات آنها تخفیف می یابــد را در پایان هر روز به 
مدیرکل عفو و بخشــودگی معاونت قضایی اعلام کنند و 
نتایج نهایی اجرای این دستورالعمل را حداکثر ظرف 15 

روز ارائه دهند.
معــاون قضایی قوه قضائیه با بیــان اینکه فرآیند تطبیق 
مصادیــق با معیارها برای عفو و تخفیف مجازات متهمان 
و محکومان، از شب گذشته در مراکز قضایی سراسر کشور 
آغاز شده است، گفت: گزارش نهایی نتایج اجرای این عفو 

و تخفیف مجازات را تا پایان بهمن ماه ارائه خواهیم داد.
القاصی رئیس کل دادگستری اســتان تهران هم در این 
جلسه با اشــاره به بازدیدهای میدانی 3۲ هیئت و گروه 
قضایی از 8 زندان اســتان تهران گفــت: این هیئت های 
قضایی ضمن ملاقات چهــره به چهره با زندانیان، اجرای 
بخشــنامه عفو و تخفیف مجــازات را پیگیری می کنند؛ 
همچنین این هیئت ها ماموریت دارند به بررســی پرونده 
افرادی بپردازند که شــرایط و اســتحقاق برخورداری از 
نهادهای ارفاقی مانند پابند الکترونیک، آزادی مشروط و 

تعلیق اجرای حکم را دارند.

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی از 
تهیه »طرح جامع ساماندهی رمز ارزها در نظام اقتصادی 

کشور« با همکاری مجلس و دولت خبر داد.
محمدرضــا پورابراهیمــی در گفت و گو با ایســنا گفت: 
رمزارزها پدیده ای نوین اســت که در طول یک دهه اخیر 
رخ داده و پیرامون فضای اقتصادی کشــور ما هم شــکل 
گرفته، لذا باید حتماً برای آن برنامه داشــت و نمی توان 
بدون برنامه با این پدیده نوظهور روبرو شد یا آن را حذف 

کرد.
وی ادامه داد: باید نگاه حاکمیت در جمهوری اسلامی ایران 
به موضوع ارزهای دیجیتال، مدیریت آن باشد تا بتوان از 
ظرفیت آن در اقتصاد کشــور اســتفاده کرد و در صورت 
وجود تهدیدات آن را برطرف کند؛ لذا کمیسیون اقتصادی 
در سال های گذشــته به این موضوع ورود کرد اما دولت 

گذشته به دلایل مختلف اعلام کرد که مایل به ورود به آن 
نیســت و با مجلس برای ایجاد یک بستر قانونی همکاری 
نداشت. رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
خاطرنشان کرد: کمیســیون اقتصادی دوره دهم مجلس 
بعد از تمامی تاکیدات مبنی بر لزوم ساماندهی رمزارزها در 
کشور، طرحی با عنوان ساماندهی رمزارزها یا رمز ارزشها 
تدوین کرد و پیش نویس آن هم آماده شــد؛ قرار بود این 
طرح به صحن علنی ارجاع شود اما به خاطر نبود موافقت 
دولت، امکان ارائه آن در صحن علنی منتفی شد و گزارش 

آن در کمیسیون اقتصادی باقی ماند.
وی با بیان اینکه بعد از تشــکیل دولت ســیزدهم، بحث  
ارتباط کمیسیون اقتصادی با دولت در قالب همکاری های 
مشــترک تعریف شــد، افزود: موضــوع رمزارزها یکی از 
سرفصل هایی بود که با پیشنهاد مجلس و علاقه دولت در 

دستور کار قرار گرفت. این موضوع به آقای رضایی معاون 
اقتصادی ریاســت جمهوری ابلاغ شد و ایشان مسئولیت 
کار را بر عهده گرفتند و قرار شــد بر اســاس یک برنامه 

زمانبندی گزارش دولت در این باره به مجلس ارائه شود.
پورابراهیمی اضافه کرد: همزمان در کمیسیون اقتصادی 
مجلس یازدهم طرحی با عنوان طرح رمز ارزش ها یا طرح 
رمز ارزها آماده کردیم و از ســوی دیگر، حدود یک ماه و 
نیم قبل معاونت اقتصادی ریاست جمهوری گزارش جمع 
بندی دولت درباره رمز ارزها را به کمیســیون اقتصادی 
ارائــه کرد که در آن ضوابط قانونی دیده شــده بود. ما در 
حال بررســی متن ارائه شده از ســوی معاونت اقتصادی 
ریاست جمهوری هســتیم که بخش هایی از آن را قبول 
داشــته و بخش های نیاز به اصلاح دارد و تلاش می کنیم 
در چارچوب یک روش مشخص، بتوان ظرفیت لحاظ شده 

در این گزارش را در قالب کار مشترک جلو ببریم. رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی در ادامه با 
اشاره به اینکه متن طرح کمیسیون اقتصادی و همچنین 
گزارش دولت آماده اســت، گفت: بر این اساس، قرار شده 
طرحی با عنوان »ســاماندهی رمزارزها در نظام اقتصادی 
کشــور« با گزارش معاونت اقتصادی ریاســت جمهوری 
تبدیل به کار جامعی شــود و اگر دولــت بتواند در قالب 
لایحه این موضوع را ارائه کند، مجلس به سرعت رسیدگی 
خواهد کرد وگرنه در صورت پذیرش بار مالی، مجلس وارد 

بررسی طرح می شود.
پورابراهیمی در پایان گفت: کمیسیون اقتصادی در حال 
بررســی این موضوع است که با دولت توافق شود که این 
موضوع به صورت طرح ارائه شود یا دولت لایحه ای دهد 

که در نهایت  طی سالجاری، تعیین تکلیف می شود.

معــاون رئیس جمهور اعلام کرد کــه چرخه نوآوری و 
خلاقیت در ســپاه زیر آتش و فشار دشمن و در سخت 

ترین شرایط شکل گرفت.
به گزارش ایسنا، محمد اسلامی طی سخنانی در مراسم 
نکوداشت یحیی رحیم صفوی در دانشگاه تربیت مدرس 
گفت: ســرمایه های نمادین خود را باید خوب بشناسیم 
و قدردان باشــیم و الگوهای زنده را با آثار و نتایجی که 

یک سیره پاک به وجود آورده، قدر بدانیم.

وی اظهار کرد: ســپاه پاسداران شکل گیری یک قدرت 
دانش پایه نظامی در حین عملیات بود، وقتی یک برنامه 
رزمی را بخواهید اجرا کنید یک تجهیز تمام عیار از قبل 
دارید، ولی سپاه پاســداران در حین عملیات و حرکت 
شکل گرفت. از این رو چرخه نوآوری و خلاقیت در سپاه 
زیر آتش و فشار دشمن و در سخت ترین شرایط شکل 

گرفت و سردار صفوی ثمره این نوع مدیریت است.
رئیس ســازمان انرژی اتمی با بیان اینکه قدرت نظامی 

و رزمی که امروز دشمن را غافلگیر کرده است برگرفته 
از یک ایده و الگوی منحصر به فرد است گفت: فرمانده 
ســنتکام بارها گفته اســت و اخیرا این مساله را تکرار 

کرده است که سپاه پیچیده و فوق پیچیده است.
اسلامی  گفت: در سال 138۲ کتاب چشم انداز مشترک 
۲0۲0 را ترجمــه کردیم که جایگاه علم و فناوری را در 
دنیا تحلیل و ارزیابی خودشان را ارایه می دهند. در این 
کتاب هرجا کلمه دشمن را به کارمی برد منظورش ایران 

اســت و به صراحت می گوید امریــکا در ۲0۲0 برتری 
فناوری خود را حفظ خواهد کرد.

وی اضافه کرد: معتقــدم نکته کلیدی در رویکرد ایران 
مدیریت ایمانی  اســت که افراد جان خود را در راه خدا 

تقدیم می کنند.
آنها از این ویژگی ایران می ترســند و برای همین دنبال 
تولید انســان با ویژگــی از خودگذشــتگی و فداکاری 

هستند.

دستور رئیس قوه قضائیه برای تسریع در اجرای فرمان عفو رهبری

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

بررسی طرح جامع »ساماندهی رمزارزها« در دستور کار مجلس قرار می گیرد

رئیس سازمان انرژی اتمی:

چرخه نوآوری و خلاقیت سپاه زیر آتش و فشار دشمن شکل گرفت

تورم به درد روزمره اقتصاد کشور تبدیل شده است
نماینــده مردم فلاورجــان در مجلس گفت: موضوع تــورم به درد روزمره 
اقتصاد کشــور تبدیل شــده است، مردم از ما ســوال می کنند که در مجلس 
چه کاری انجام می دهید که هر روز فشار زندگی برای ما چند برابر می شود.

به گزارش ایلنا، ســیدناصر موسوی لارگانی در جلسه علنی دیروز مجلس 
شورای اســلامی در تذکر شفاهی خود گفت: مجلس دو وظیفه قانونگذاری و 
نظارت را برعهده دارد، اقتدار آن به نظارت برمی گردد. متأسفانه هیأت رئیسه 
بر اساس سلیقه عمل می کند، در نشست دیگری نیز گفتم که آیین نامه را زیر 
پا می گذارند. نماینده مردم فلاورجان در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
ســوالاتی از وزرا مطرح و ماه های گذشته اعلام وصول شدند اما زمانی که به 
هیأت رئیسه مراجعه می کنیم، گفته می شود به دلیل اینکه قبلا سوال مطرح 
کرده اید دیگر نمی توانید ســوال مطرح کنیــد. کجای آیین نامه چنین چیزی 

نوشته شده است.
وی افزود: وقتی ســوالی از وزیر اعلام وصول می شود بر اساس اعلام وصول 
باید در دســتور کار قرار گیرد. سلیقه ای عمل کردن به معنای نابودی مجلس 
است. موســوی لارگانی در تذکری خطاب به وزیر امور اقتصاد و دارایی بیان 
کرد: موضوع تورم به درد روزمره اقتصاد کشــور تبدیل شده است، مردم از ما 
سوال می کنند که در مجلس چه کاری انجام می دهید که هر روز فشار زندگی 
برای ما چند برابر می شود و می پرسند فرق دولت آقای روحانی با دولت آقای 

رئیسی چه بود.

رشد ۱۱ درصدی تولید قطعات گلوگاهی 
در نیروی هوایی ارتش

فرمانده نیروی هوایی ارتش گفت: امســال با همت و تلاش شــبانه روزی 
کارکنان این نیروی الهی، شــاهد رشد 11 درصدی تولید قطعات گلوگاهی و 
همچنین باز آماد ۲9 فروند هواپیما در این نیرو بوده ایم. به گزارش ایلنا، امیر 
سرتیپ خلبان حمید واحدی فرمانده نیروی هوایی ارتش در مراسم صبحگاه 
عمومی ســتاد این نیرو کــه با حضور کارکنان پایور و وظیفه برگزار شــد، با 
گرامیداشــت یاد و خاطره شهدای انقلاب اسلامی ایران و تبریک ایام الله دهه 
فجر و روز 19 بهمن روز نیروی هوایی ارتش با اشاره به رشادت ها و نقش این 
نیرو پس از انقلاب اســلامی اظهار داشت: نیروی هوایی به عنوان یک نیروی 
پیشــگام  همواره در صدر اولین ها قرار داشته و دارد؛ به گونه ای که این نیرو 
با نقش آفرینی در تاریخ انقلاب اسلامی همواره به عنوان مدال افتخاری برای 
نیروهای مســلح محسوب می شود. این افتخار آفرینی از همان اوایل انقلاب با 
اولین بیعت آرمانی آغاز و در ادامه با اولین پاسخ کوبنده به ارتش متجاوز بعث 
عراق ادامه داشــت و در این بین نیز با راه اندازی ســازمان خودکفایی جایگاه 
خــود را در صدر اولین ها حفظ و آن را تثبیــت کرد. وی در ادامه با قدردانی 
از تلاش های شــبانه روزی کارکنان این نیرو در ســال جاری خطاب به آنان 
تصریح کرد: همت و تلاش بی وقفه شــما عزیزان همواره باعث سرافرازی این 
نیروی الهی شده است که این همت والا امروز موجب رشد 11 درصدی تولید 
قطعات گلوگاهی و ارتقاء توان عملیاتی نیروی هوایی و همچنین باز آماد ۲9 
فروند هواپیما در این نیرو شــده اســت که این حاصل سرپنجه های قدرتمند 

متخصصین و صنعتگران توانمند و جوان این نیرو است.

بودجه نهادهای فرهنگی
به حوزه آموزش و پرورش اختصاص یابد

نماینده مردم میانه در مجلس با اشــاره به نبود عملکرد مناسب نهادهای 
فرهنگی از هیأت رئیســه مجلس خواســت تــا بودجه این نهادها در ســال 
جــاری نه تنها افزایش نیابد بلکه به حوزه آمــوزش و پرورش اختصاص یابد. 
به گزارش ایلنا، ســید مرتضی حســینی در جلسه مجلس شورای اسلامی در 
تذکر شــفاهی خود ضمن تســلیت به مناســبت وفات حضرت زینب )س( و 
تســلیت به زلزله زدگان خوی و درخواست توجه بیشــتر به حادثه دیدگان از 
سوی مسئولان گفت: با دولت و مردم ترکیه و سوریه نیز به دلیل وقوع زلزله 
شــدید در این منطقه ابراز همدردی می کنم. نماینده مردم میانه در مجلس 
شــورای اســلامی افزود: اقتدار پایدار یک کشــور و نظام از اقتدار و توانایی 
شــهروندان آن نشــأت می گیرد خصوصاً در نظام مردم سالار ایران؛ یعنی اگر 
غیرت و شــخصیت شــهروندان ایران به علت هزینه های سرسام آور زندگی و 
گرانی های سرســام آور بشکند و مردم در اداره اولیات زندگی خود دچار ذلت 
و درماندگی شــوند، قطعاً مبانی و پایه های اقتدار کشور متزلزل می شود. وی 
ادامه داد: بهترین و واقعی ترین اقتدار این اســت که مبنا بر اقتدار و توانایی و 
رضایتمندی شهروندان و آحاد مردم یک کشور باشد. از این رو ما باید در یک 
حرکت متوازن در حوزه دفاعی و حل مشــکلات اقتصادی مطابق با تحولات 
و وقایع روز قوی باشــیم. حسینی در رابطه با طرح ساماندهی کارکنان دولت 
افزود: باید نمایندگان از پیشنهادات خود بکاهند تا این طرح هر چه سریعتر به 
قانون تبدیل شود. یکی از اشکالاتی که در دولت سازندگی هزینه های زیادی 
را به مردم تحمیل کرد، برون سپاری یا ایجاد شرکت های تأمین نیروی انسانی 
و یا خودگردانی بیمارستان ها و ایجاد مدارس غیرانتفاعی بود. از این رو قانون 
ســاماندهی کارکنان دولت باید هر چه سریعتر به تصویب برسد. این نماینده 
مردم در مجلس یازدهم ضمن درخواســتی از هیأت رئیســه مجلس شورای 
اســلامی در خصوص بررسی بودجه نهادهای فرهنگی عنوان کرد: درخواست 
می کنم بودجه نهادهای فرهنگی در ســال آتی به دلیل نداشتن کارکرد موثر، 
نه تنها افزایش پیدا نکند بلکه این بودجه به آموزش و پرورش اختصاص یابد 

تا آموزش و پرورش قوی برای تربیت فرزندانمان داشته باشیم.

یک ریال هم از محل تبصره ۱۴ به عشایر 
تخصیص پیدا نکرد

نماینده مردم قصرشیرین در مجلس تأکید کرد: از محل تبصره )14( قانون 
بودجه دو هزار میلیارد تومان برای عشــایر اعتبار در نظر گرفته شد که تا این 
لحظه تخصیص پیدا نکرده اســت. به گزارش ایلنا، شهریار حیدری در جلسه 
علنی مجلس شــورای اســلامی در تذکر شــفاهی خود گفت: امروز صبح در 
جلسه غیرعلنی در خصوص مولدسازی و نگرانی در این زمینه مباحثی مطرح 
شــد، مصداق بارز تولیدکننده در کشور عشــایر هستند که به تعبیر حضرت 
امام)ره( ذخایر انقلاب و به تعبیر رهبری مطمئن ترین قشر مردم ایران به نظام 
و انقلاب اسلامی هستند. نماینده مردم قصرشیرین، سرپل ذهاب، گیلانغرب 
در مجلس شــورای اسلامی خطاب به ریاست جلسه بیان کرد: از محل تبصره 
)14( قانــون بودجه دو هزار میلیارد تومان برای عشــایر اعتبار در نظر گرفته 
شــد که تا این لحظه تخصیص پیدا نکرده است و از محل ملی تنها دو درصد 
تخصیص یافت. آیا این توجه به قشــر تولیدکننده است. وی تأکید کرد: وزیر 
جهاد کشــاورزی موظف است به داد این قشر مظلوم و تولیدکننده برسد و در 
دولت برای حل مشــکلات آنها فریاد کند، وزیری که وعده های مختلفی بیان 
کرده بود و نگران کشاورزان و عشایر بود و با همین نگرانی وزیر شد اما امروز 

کمترین توجهی به قشر تولیدکننده و عشایر ندارد.

سفر با هواپیما نباید به یک سفر لوکس تبدیل شود
یک عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اســلامی تاکید کرد: تصمیم 
گیری در خصوص تعیین نرخ بلیت هواپیما باید توســط یک گروه کارشناسی 
صورت گیرد تا هم حقوق مصرف کننده رعایت شــود و هم حقوق ایرلاین ها 
در نظر گرفته شــود. کمال حســین پور در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به 
تلاش ایرلاین ها برای افزایش قیمت بلیت هواپیما، بیان کرد: در هر حوزه ای 
برای تعیین قیمت باید یکســری قوانین مشخصی حاکم باشد. متاسفانه آنچه 
که خیلی مورد گلایه اســت، تصمیمات یکباره ایرلاین ها برای افزایش قیمت 
بلیت ها اســت. این تصمیمات یکباره و در زمان های دلخواه اســت که جای 
اعتراض دارد. اگر یک گروه خاص کارشناســی نشســته و متناسب با حقوق 

ایرلاین ها و حقوق مصرف کننده قیمت تعیین کنند هیچ اشکالی ندارد.

اخبار کوتاه

انا لله و انا الیه راجعون

جناب آقای امیرتیمور طاهری
با نهایت تأسف و تأثر از فوت پدر گرامیتان آگاه 
شدم. مراتب تسلیت من را بپذیرید و بنده را در غم 

خود شریک بدانید.
محمدجواد پهلوان


